

DISCERN NEXT STEPS

One Life, Part 4
Pastor Andy Wood
March 11-12, 2023

HOW DO I MAKE THE GREATEST POSSIBLE DIFFERENCE WITH MY ONE LIFE?

Clearer definition of roles leads to greater discernment of steps.

- Jesus is the great _____.
- I want to be a helpful _____.

“You search the Scriptures because you think they give you eternal life. But the Scriptures point to me! Yet you refuse to come to me to receive this life.”
John 5:39–40 (NLT)

“Jesus answered, ‘I am the way and the truth and the life. No one comes to the Father except through me.’”
John 14:6 (NIV)

“Some time later, Jesus went up to Jerusalem for one of the Jewish festivals. Now there is in Jerusalem near the Sheep Gate a pool, which in Aramaic is called Bethesda and which is surrounded by five covered colonnades. Here a great number of disabled people used to lie—the blind, the lame, the paralyzed. One who was there had been an invalid for thirty-eight years. When Jesus saw him lying there and learned that he had been in this condition for a long time, he asked him, ‘Do you want to get well?’”
John 5:1–6 (NIV)

BECOMING A GREAT GUIDE

1. Be a _____ of stories.

“‘Sir,’ the invalid replied, ‘I have no one to help me into the pool when the water is stirred. While I am trying to get in, someone else goes down ahead of me.’”
John 5:7 (NIV)

2. Journey with them without _____.

“Then Jesus said to him, ‘Get up! Pick up your mat and walk.’ At once the man was cured; he picked up his mat and walked.”
John 5:8–9a (NIV)

3. Remove unique barriers to their progress.

“Later Jesus found him at the temple and said to him, ‘See, you are well again. Stop sinning or something worse may happen to you.’ The man went away and told the Jewish leaders that it was Jesus who had made him well.”
John 5:14–15 (NIV)

“For the wages of sin is death, but the gift of God is eternal life in Christ Jesus our Lord.”
Romans 6:23 (NIV)

“A prudent person foresees danger and takes precautions. The simpleton goes blindly on and suffers the consequences.”
Proverbs 27:12 (NLT)

4. _____ them to take specific steps.

“The LORD says, ‘I will guide you along the best pathway for your life. I will advise you and watch over you. Do not be like a senseless horse or mule that needs a bit and bridle to keep it under control.’”
Psalm 32:8–9 (NLT)

1. savior 2. guide 3. student 4. judgment 5. invite

辨別步驟

一個生命 (四)

胡安迪牧師

2023年3月11-12日

如何使用我的生命，帶來最大可能的改變？

清晰的角色定義，可以更好地辨別步驟

- 耶穌是偉大的_____
- 我想成為有用的_____

「你們查考聖經，認為可以從中得到永生，然而聖經所指的就是我！你們卻拒絕到我這裏來領受這生命。」
約翰福音 5:39-40 (新普及譯本)

「耶穌說：『我就是道路、真理、生命，若不藉着我，沒有人能到父那裏去。』」
約翰福音 14:6 (和合本)

「後來，猶太人的一個宗教節期到了，耶穌就回到耶路撒冷。在城內靠近羊門的地方，有一個叫畢士大的水池，周圍有五個廊子，廊子裏躺着許多病人，有瞎眼的、癱腿的、癱瘓的。他們當中有一個人，已經臥病三十八年了。耶穌看見他，知道他已經病了很久，就問他：『你想痊癒嗎？』」
約翰福音 5:1-6 (新普及譯本)

成為有用的嚮導**1. _____ 別人的故事**

「病人回答說：『先生，水動的時候，沒有人把我放在池子裏；我正去的時候，就有別人比我先下去。』」
約翰福音 5:7 (和合本)

2. 與人同行，不帶_____

「耶穌對他說：『起來，拿你的褥子走吧！』那人立刻痊愈，就拿起褥子來走了。」
約翰福音 5:8-9 (和合本)

3. 移除旅程中獨有的障礙

「後來耶穌在殿裏遇見他，對他說：『你已經痊愈了，不要再犯罪，恐怕你遭遇的更加利害。』那人就去告訴猶太人，使他痊愈的是耶穌。」
約翰福音 5:14-15 (和合本)

「因為罪的工價乃是死，惟有神的恩賜，在我們的主基督耶穌裏，乃是永生。」
羅馬書 6:23 (和合本)

「精明的人預見危險，小心防備；無知的人盲目前行，深受其害。」
箴言 27:12 (新普及譯本)

4. _____ 他們採取明確的步驟

「上主說：『我要引導你走最佳美的人生路，我要勸導你，看顧你。你不可像無知的騾馬，要用上嚼環轡頭才能將牠馴服。』」
詩篇 32:8-9 (新普及譯本)

1. 救主 2. 嚮導 3. 瞭解 4. 批判 5. 邀請